
Voorzitter, dankuwel,

Algemene inleiding

‘Hé! Wij zijn alvast begonnen!’. Het werd me toegeroepen toen ik afgelopen weekend vanuit de 
supermarkt terug naar huis fietste. Ik moest afstappen, want, potverdikkie, de straat was afgezet. Met
een groot rood lint. Kinderen aan het spelen, er stonden wat tafeltjes, drankjes, de muziek stond aan.
Ik mocht even komen luisteren. Het ging over ons plan voor minder auto’s en meer groen in de 
straten. ‘Als wij nou, als bewoners, ’s avonds parkeren bij het ROC. Die parkeerplaats is dan leeg. Dan 
kunnen jullie als gemeente hier een veel mooiere straat van maken. Wij willen wel vast beginnen.’ 

Dit is de politiek die ik wil bedrijven. Een politiek die impact heeft. Die relevant is. Die antwoord geeft 
op de vragen die er leven in de gemeente. En wij gebruiken daarvoor alle instrumenten die het 
Reglement van Orde ons geeft. Het agenderen van wezenlijke zaken, het indienen van moties, 
amendementen, initiatiefvoorstellen. En, u kunt dit opvatten als een dreigement, maar ik zie het 
liever als een belofte. Wij zitten nog boordevol ideeën, dus ook de komende jaren zullen we doorgaan
met onze plannen om deze gemeente sterker, groener en vrijer te maken.

Inleiding groei

Goed, hoe vinden wij, als D66, dan dat de richting moet zijn die onze gemeente op gaat? In grote 
lijnen kunnen we ons daarin vinden in wat in de Kadernota beschreven staat. D66 kiest voor groei. 
Groei is geen vies woord, wat D66 betreft. Groei is innovatie, aantrekkingskracht, een bloeiende 
gemeente. En dat lukt steeds beter: we weten steeds meer mensen naar onze stad te halen. Mensen 
die we keihard nodig hebben. Van de MBO’er die de energietransitie mogelijk maakt tot de student 
op de Brightlands Campus die ons voedsel van de toekomst ontwikkelt. Van de senior die kan 
doorstromen vanuit zijn eengezinswoning naar een appartementje tot het stel dat eindelijk een 
betaalbaar huis heeft gevonden. Vluchtelingen heten we welkom en brengen we zo snel mogelijk aan 
het werk. Arbeidsmigranten laten we integreren en binden we aan onze stad omdat de zorg, de 
techniek en de bouw ze keihard nodig heeft. Ja, onze stad groeit. Er verhuisden meer mensen van 
Eindhoven naar Venlo dan andersom. Er verhuisden meer mensen van Maastricht naar Venlo dan 
andersom. Wat D66 betreft omarmen we die groei niet alleen, we katalyseren hem. Door snel 
woningen te bouwen, te investeren in werkgelegenheid, in de bruisende stad voor alle inwoners, in 
bereikbaarheid via OV en fiets.

Maar groei kan alleen plaatsvinden als die verantwoord is. Als daarover is nagedacht. Ongebreideld 
dozen toevoegen in ons buitengebied is geen groei. Ongebreideld de stad vol met auto’s zetten 
waardoor de openbare ruimte geclaimd wordt en de lucht verziekt, is geen groei. Groei, volgens D66, 
is een groei die hand in hand gaat met het voorzieningenniveau, zodat alles op loop- en fietsafstand 
is. Voeg je woningen toe, dan betekent dat: per zoveel woningen, komt er extra groen in de 
omgeving, de dichtheid van scholen, sportverenigingen, supermarkten en bedrijven. Wij geloven in 
die functiemenging in de wijk. Ja, in die 15-minuten-stad, waarin alle voorzieningen in de buurt zijn, 
waar basisbehoeften op loop- en fietsafstand zijn. Dat is een filosofie die niet alleen zorgt voor 
bewust met mobiliteit bezig zijn, maar ook die wijken en kernen leefbaar houdt en ervoor zorgt dat 
mensen elkaar blijven ontmoeten. De gemeente Utrecht hanteert hiervoor een barcode: per zoveel 
nieuwe woningen, zoveel voorzieningen, en dat lijkt de fractie van D66 een prima voorbeeld. U 
begrijpt, de motie die door CDA-collega Hoezen in dit kader is ingediend, past precies in deze lijn en 
steunen we dan ook volmondig.



Wonen/Stedelijke ontwikkeling

Meer concreet: waar willen we dat die groei dan plaatsvindt? Wij vinden dat iedereen oud moet 
kunnen worden in zijn eigen wijk, kan doorstromen in zijn eigen dorp. Wij vinden dat in elke kern naar
behoefte moet worden bijgebouwd. Wij juichen toe dat het Kazernekwartier ontwikkeld wordt. Wij 
zijn verguld met de plannen voor het Veilingterrein.

Tegelijkertijd vinden wij dat de meest forse woningbouwplannen bij voorzieningen en 
mobiliteitsknooppunten moeten worden gerealiseerd. Wij lezen in de Kadernota een interessante 
passage over de aanpak van de Stationsomgeving. Daar zijn wij enthousiast van geworden en dat 
willen we graag uitbouwen. Én het stationsgebied meer stedelijk te verdichten én de mogelijkheid te 
pakken om meteen het station ook naar het zuiden toe te ontsluiten. Het zal niet morgen geregeld 
zijn, maar de ambitie moeten we hebben. Daartoe dient D66 de motie ‘Kansen pakken in het 
Stationsgebied’ in.

En, ik heb het namens D66 hier al vaak gezegd: het ontwikkelen van voldoende woningen gaat een 
uitdaging worden de komende jaren. Met de rente en de kosten van grondstoffen lijkt zich een 
nieuwe wooncrisis af te tekenen. Tegelijk halen de maatregelen van minister De Jonge – overigens 
terecht – het grootste verdienmodel voor verhuurders eruit. Dat heeft wel gevolgen voor de ambities 
die we bijvoorbeeld rondom de binnenstad en onze stedelijke centra hebben. Daar willen we meer 
wonen boven winkels, daar willen we het kernwinkelgebied compact maken en daar omheen 
woningbouw realiseren. Dat gaat door genoemde factoren steeds moeilijker worden. Om een 
voorbeeld te noemen: de extra opgang bij een woning boven een winkel, is vaak lastig en kostbaar 
om te realiseren. Pandeigenaren zijn steeds minder geneigd om te investeren. Dus, willen we deze 
beweging in de benen houden, dan moeten we aan de slag. Via een motie roepen we het college op 
om tot een Plan van Aanpak te komen om meer mensen in de binnenstad en in de stedelijke centra te
laten wonen.

In de Kadernota wordt geschreven over de Maasoever-projecten, over klimaatadaptatie. Graag zien 
wij als fractie dat we de kansen pakken van klimaatadaptatie. Dus, als we toch ruimte moeten maken 
voor water en groen, dat we dan ook meteen recreatiemogelijkheden onderzoeken. En, daarop 
volgend, wat is er gebeurd met de plannen om de beken terug te brengen in de stad? Ze lijken op de 
plank te liggen. Wat D66 betreft: oppoetsen en uitvoeren bij de begroting!

Mobiliteit

Hoe verplaatsen al die nieuwe inwoners van de gemeente zich? Kijk, door slim te bouwen, dichtbij 
mobiliteitsknooppunten, én door te blijven lobbyen voor betere OV-verbindingen, zullen we steeds 
meer mensen gaan verleiden om woon-werk-verkeer met de trein te doen. Met snelfietspaden en 
fietsvoorzieningen én de toename van de e-bike worden steeds meer reisafstanden ook met de fiets 
te doen. De wandel- en fietsbrug die mogelijk tussen Maaspoort en Kazerneterrein komt wordt door 
onze fractie dan ook met groot plezier ontvangen. Dé magneet qua werkgelegenheid en innovatie van
het komende decennium moet voor onze regio op de Brightlands Campus liggen. In combinatie met 
de Universiteit in de stad, in combinatie met het toevoegen van studentenwoningen, staan we, wat 
D66 betreft, aan de vooravond van Venlo als Studentenstad. Om dat te katalyseren is regeren wat ons
betreft vooruit zien. Het schamele busje dat nu – gelukkig weer – tussen campus en stad tuft, is 
onvoldoende om richting de toekomst een antwoord te zijn op de bereikbaarheidsvraag van de 
campus. D66 vraagt daarom, via een motie, om, bij de herinrichting van de Eindhovenseweg en de 



alde brök rekening te houden met de mogelijkheid van een HOV-verbinding, een vaste busbaan of 
een andere regelmatige verbinding tussen stad en campus.

Sociaal

Echte groei, is groei waaraan elke inwoner kan meedoen. Waarin niemand achterblijft en waarin we 
iedereen meenemen. Waarin we het vertrouwen hebben in onze inwoners dat ze zelf iets van hun 
leven kunnen maken en ze de helpende hand toereiken als dat nodig is. Maar vertrouwen is de basis. 
Geen eindeloze formulieren en registraties en dure fraudeaanpak waarmee met een kanon op een 
mug wordt geschoten. Bij het armoedebeleid zal mijn collega Monique Billekens met een geüpdate 
voorstel komen om via een pilot met een vorm van een basisinkomen inwoners vertrouwen te geven, 
in plaats van wantrouwen. 

De ongelijkheidsbestrijder hoort het onderwijs te zijn. Wederom staat te lezen over de Rijke 
Schooldag, onze input bij de coalitieonderhandelingen. Complimenten aan college, organisatie en het
onderwijs over de manier waarop dit geïmplementeerd wordt. 

Jongeren die desondanks buiten de boot vallen en hulp nodig hebben, hebben behoefte aan zorg. En,
laten we eerlijk zijn, de Jeugdzorg is sinds de decentralisaties dramatisch ontspoord. Wachtlijsten met
kinderen met grote problemen liepen op. De marktwerking maakte dubieuze onzinzorgaanbieders 
vooral veel rijker. Dit is het moment om via de Herzieningsagenda Jeugd echt orde op zaken te stellen.
Wij willen dan ook dat het college die handschoen oppakt en regionaal alle kansen die nu vanuit het 
Rijk worden geboden, pakt, om de Jeugdzorg anders en beter te organiseren. Waarbij niet de 
portemonnee en de financiële risico’s leidend zijn, maar de individuele hulpvraag van een kwetsbaar 
kind.

En tenslotte, een culturele en sociaal-maatschappelijke plek waar zoveel functies laagdrempelig bij 
elkaar komen is de bieb. Het is fantastisch hoe de bieb zich ontwikkelt van een uitleenplek voor 
boeken, tot een plek waar studenten studeren, waar mensen hulp krijgen bij laaggeletterdheid, hoe 
bibliotheken in de kernen, in de scholen zitten, hoe hier een breed aanbod plaatsvindt van 
activiteiten. Daar kunnen we alleen maar trots op zijn. Het huidige gebouw barst echter uit zijn 
voegen. Ik zat er van de zomer wel eens ‘thuis’ te werken en als de temperatuur buiten boven de 20 
graden is, dan bereik je daarbinnen het kookpunt. En in de winter waait het door het gebouw heen. 
We lezen in de Kadernota dat een verhuizing, mogelijkerwijs naar het op dit moment onooglijke 
Flujasplein een optie is. Collega Vervuurt heeft het tijdens de oordeelsvorming al gezegd: laten we 
deze mogelijke verhuizing dan aangrijpen om er à la Rozet in Arnhem, een breed cultureel en sociaal-
maatschappelijk centrum van maken. Daartoe dienen we de laatste motie in. 

Tot slot. D66 ondersteunt het Strategisch Investeringsfonds, om de strategische ambities van Venlo 
dichterbij te brengen en we kijken vooruit naar de manier waarop dit in de begroting gaat landen. 
Belangrijk hierbij is dat voor zo’n groot fonds, de gemeenteraad aan zet blijft en de raad moet kunnen
sturen op doelen en kaders. Dat geven we het college hierbij nog graag mee. U hoort het, D66 is mild 
gestemd vanavond. Dat komt omdat de inhoud die er ligt, ons aan staat. En het gaat bij ons altijd om 
de inhoud. En met het ondersteunen van de genoemde moties, brengen we nog wat extra ambities 
erin richting de begroting en verder. Zodat we samen bouwen aan die groeiende en bruisende 
gemeente.

 


